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Sagsbehandler Doknr. Sagsnr. 

HellePe 183340-23 22/13966 

Seniorrådsmøde 30.10.2023 

 

Tidspunkt:  Kl. 9.00 - 13.00 

Mødelokale: Lokale 1.21, første sal 

Deltagere:   Steen Gormsen Hansen, Hans-Henrik Jacobsen, Anne Spangtoft, Annette Jo-

hansen, Elisabeth Abel, Erik Larsen, Finn Larsen 

Ordstyrer:  Hans-Henrik 

Afbud:  Erik, Finn 

Øvrige deltagere: Centerchef Charlotte Kaaber (9.30-10.30) 

Gæster: - 

Referent:  Helle Petersen  

 

 

Dagsorden: 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden blev godkendt 

 

2. Valg af ordstyrer til mødet 27. november 2023 (fast punkt) 

Erik 

 

3. Fælles fotografering 

Steen laver en collage. Der tages fællesfoto når alle er tilstede. 

 

4. Spørgsmål til Charlotte (fast punkt) 

 

a) Hvornår afholdes Pensionisternes julefest? 

Er rollefordelingen stadig sådan, at ”politikerne servicerer folket”? 

Pensionisternes julefest afholdes 18. og 19. december. Der er sendt bilag ud i 

torsdags omkring næste års julefrokost. 

 

b) Hvordan organiseres og hvornår afholdes mødet med ÆSU den 1.11.? 

Seniorrådet er indkaldt i Outlook, kl. 18.00-19.00 i lokale 1.14 

Der er tale om et dialogmøde uden gruppesnak. ÆSU svarer på Seniorrådets 

spørgsmål og stiller selv spørgsmål til Seniorrådet. 

 

c) Kan SR afholde fredagsmøder på skift på de forskellige plejehjem (der er mø-

delokaler på alle plejehjem)? 

Der er ikke mødelokaler på alle plejehjem. Det vil være muligt at være på 

Torstorp nogle fredage. 

 

d) Frisættelse af plejehjem 

Vi har hørt fra et byrådsmedlem, at byrådet har haft en lukket temadrøftelse 

om emnet. Er der kommet nogle tids- eller projektplaner ud af det? 

Der laves en sag til ÆSU om procesplan til december-mødet. 

Seniorrådet kan blive en del af handleplanen, alt efter hvilken proces politi-

kerne beslutter. 

 

e) Pensionisternes Hus, Bygaden 

Tilsyneladende er problemerne faldet til ro, og næsten alt blive ved det gamle 

(undtagen for SR). Hvordan er situationen mere præcist (ledige lokaler, skabs-

plads, ansatte osv.) 

Huset i Bygaden skal til at bygges om. Evt. skabsplads m.m. til Seniorrådet af-

venter istandsættelsen.  

Seniorrådet har set en evt. mulighed for lokaler på Ungdomsskolen? 

  

 Referat 
 

 SUOC - Team Administration 30. oktober 2023 



 

 

Anemonen udvides og flytter ind der hvor hjemmeplejen Vest holder til nu. Så 

Seniorrådet vil skulle dele lokaler med brugerne af Pensionisternes Hus i Hede-

husene. 

 

Bygherren der bygger tilbygningen til hjemmeplejehuset er gået konkurs. 

Dette kan skubbe hele processen. 

 

f) Hovedgaden, Taastrup 

Det er svært at komme over for folk med kørestol og rollator, fordi de fliser, 

som er lagt til det, er der parkeret biler på. Desuden hænger rollatorernes hjul 

fast mellem brostenene. Kan man ikke få disse ting gjort mere handicapven-

lige? 

Der er sat penge af i budgettet til forbedringer af Hovedgaden. Seniorrådet føl-

ger op på det sommer 2024. 

 

g) ”Handicapdørene” på rådhuset er ofte låste. Kørestolsbrugere har svært ved at 

komme ind. Hvorfor er der ingen klokke, man kan bruge for at hente hjælp? 

Dørene er åbne i hele rådhusets åbningstid. Hvis dørene er lukkede kan det 

skyldes blæst og så kan man benytte sidedørene. 

Charlotte tager opfordring til at få installeret en klokke med videre. 

 

h) HTK har formentlig en strategi for udbygningen af seniorboliger. Vi kan ikke 

finde den på nettet. Ved du, hvor den er? 

Kommunen har ikke en strategi om udbygning af seniorboliger. Kommunen er 

opdelt i bydele. Udviklingen følges tæt i den årlige boligprognose. Plan om at 

bygge 100 billige boliger, nogle af dem allokeres til seniorvenlige boliger. 

22 boliger i Rugvænget ændres til handicapboliger - §59- boliger. 

De seneste år har der været ca. 300 ansøgninger/årligt om ældreboliger. Den 

seneste opgørelse fra september har vi modtaget 520 ansøgninger. Stigningen 

kan skyldes at der er en del byfornyelse i gang og nogle søger ældrebolig i ste-

det for genhusning. Genhusning giver ikke automatisk ret til ældrebolig. 

Myndighed har én medarbejder der arbejder udelukkende med ansøgninger om 

ældreboliger resten af året – forventer at komme i bund med ansøgningerne. 

Der arbejdes på at ansøgningerne behandles hurtigt, men der er ikke nødven-

digvis en ledig bolig. 

 

5. Orientering/punkter fra Sundheds- og Omsorgscentret v/Charlotte 

a) Hvad skete der på ÆSU-mødet 04.10.2023? (fast punkt) 

 

• Hjælpemidler genbevilling. Administrationen påpegede at det er nødvendigt at se på 

årsagen til behovet og om der er andre muligheder fx træning. 

• Boligprognosen – hvert år i august udarbejdes en boligprognose. Tidspunktet skyldes 

at man modtager tal fra KL, men da disse tal er generelle tal for hele landet og vi øn-

sker mere lokale tal, kan prognosen udarbejdes i foråret og dermed bruges til budget-

forhandlingerne. 

• Status tilsyn Birkehøj 

• Elderlearn 

• Vederlagsfri fysioterapi 

 

6. Politiske Sager (fast punkt) 

Sager på Ældre- og Sundhedsudvalgsmøde 01.11.2023:  

 

Meddelelsessager (M): (Til orientering/bemærkninger) 

M – Referat Seniorrådsmøde 04.09.2023 

M – Referat Seniorrådsmøde 02.10.2023 

 

Politiske sager (A/I): (høringssvar) 

4A – Ledelsesinformation 

Hvorfor er der mange der flytter fra den private hjemmepleje til den kommunale? 

Måske at den private leverandør har flere ufaglærte medarbejdere. 

 

10 pladser inddraget til demente.  

Gennemsnits ventetid på plejehjemspladser er pt. 19 dage. 



 

 

 

5I – 2. budgetopfølgning 2023.  

Ældreområdet er blevet tilgodeset i budgettet. ÆSU ønsker at caféerne anvendes 

på en mere aktiv måde. BPR skal inddrages mere. Plejehjemmene har tilsammen 

modtaget 250.000 pr. år i 3 år til kulturelle arrangementer på plejehjemmene. Be-

løbet deles i 5 og plejehjemmene bestemmer selv hvad pengene skal bruges til. 

Seniorrådet foreslog at booke Tut og Tut plejehjemsklovne.  

Seniorrådet ser positivt på tildelingen. 

   

7. Forberedelse af møde med ÆSU den 1.11, kl. 18 på rådhuset. (bilag) 

Bilaget blev gennemgået og punkterne blev fordelt. 

 

8. Seniorrådets regnskab  

Der er ca. 34.000 kr. tilbage til resten af året pr. d.d. Overførsel af overskud på Seni-

orrådets konto sker automatisk, så det er ikke nødvendigt at søge om overførsel. 

 

9. Evaluering af ”Vi spiser sammen”. Hvad skete der egentlig, da arrangementet blev 

aflyst? 

Fremadrettet skal Seniorrådet blive bedre til at prioritere opgaver og se på ressour-

cerne.  

 

10. Intern temadag:  

Hvordan bruger vi hinandens styrker bedst muligt. Steen har fået positive tilbagemel-

dinger fra alle og arbejder nu videre med at finde en dygtig underviser til fornuftige 

penge. Arrangementet skal afholdes i 2024. Vi skal beslutte 1-2 datoer. 

 

Et bud på underviser er Klaus Damgaard, tidligere kommunaldirektør. Danske Ældre-

råd har anvendt ham på deres lederkurser, så han har stor erfaring.  

Der er tale om en temadag før jul og en dag med opfølgning i 2024. 

Der er mødepligt for Seniorrådets medlemmer til disse dage. 

 

11. Opfølgninger 

a) Vestegnstræf i Brøndby den 25.10. 

Elisabeth orienterede fra mødet, at Brøndby har 6 demenskonsulenter ig alt 

plejepersonale bliver undervist i håndtering af demens. 

Tut og Tut plejehjemsklovne. Dækker hele Danmark. Seniorrådet vil anbefale 

vores plejehjem at booke. 

 

b) Temadag i Ballerup om fremtidens boliger den 24.10. 

Ældreegnede bydele, Seniorbofællesskaber. Ikke kun tænke i boliger. 

 

c) Temamøde om frisættelse af plejehjem den 23.10. 

Interessant og inspirerende møde. 

 

d) Inspirationsmesse Hvidovre Kommune 25.10.  

Ingen fra Seniorrådet deltog.i messen 

 

e) Fra september: Vejbesigtigelse. Seniorrådet beder om at få beskrevet procedu-

ren for arbejdet i forbindelse med vejbesigtigelse. Elisabeth tager kontakt til 

Hugo Hammel/Lars Prier omkring Seniorrådets rolle i dette udvalg. Hvad blev 

resultatet? 

Punktet udsættes til næste møde. 

 

f) Hvornår besøges Brohuset? Dato? 

Punktet udsættes til næste møde. 

 

12. Meddelelser fra formanden (fast punkt) 

a) Steen er blevet kontaktet af Louise Hjulmand, der spørger om Seniorrådet vil tilken-
degive en positiv interesse for deltagelse i et projekt om udvikling af ældrevenlige 
bydele. Det har Steen bekræftet. 
 

b) Senior Messe – der arbejdes videre med den.  



 

 

 
c) Tilbagemelding på tilsynsrapporter (Ulla Dedenroth) 

UD lovet at melde tilbage med dato til drøftelse med Steen 
 

d) Temaaften om Hospice den 30.11.  
Steen har sendt programmet ud. Der kommer en annonce i Lokalavisen. 
Seniorrådet udarbejder flyers der deles ud. 
 

e) S kontaktperson sundhedsklynge Syd 
 

f) Ældrepolitisk konference v/ Danske Ældreråd på Vingstedcentret. Torsdag 

23/11.  

Hans-Henrik, Steen, Elisabeth deltager. Steen hør Finn og Erik om de delta-

ger. 

 

Alle punkter taget til efterretning. 

 

13. Orientering fra råd og udvalg (fast punkt) 

a) PR-gruppen (Erik, Hans-Henrik, Steen) – Deadline 25/11 til Senior Nyt. 

Alle kommer med et indlæg, fx om det de brænder for. 

 

b) Andre arbejdsgrupper 

a. Velfærdsteknologi – Steen har sendt et oplæg rundt 

b. Forebyggelse – punktet udgår fremadrettet 

c. Ensomhed, herunder aktivitetshus 

 

c) Kostrådet: (Anne og Elisabeth. Finn suppleant). Møde bl.a. om at Henriks-

dal overtager madproduktionen. 

 

d) Regionsældrerådet (Steen) – intet møde 

 

e) Trafiksikkerhedsudvalget (Elisabeth) jf. referat pkt. 2g. møde 04.09. om 

Seniorrådets rolle i udvalget. Intet nyt. 

 

f) BPR – herunder hjemlighed 

 

• BPR Baldersbo: (Erik) – intet nyt 

• BPR Birkehøj: (Hans-Henrik og Finn) – sendt referat ud. Godt møde. 

Mad fra Henriksdal, nattøj til nattevagter, idéer til anvendelse af penge 

fra budget. 

• BPR Henriksdal: (Annette) – møde 5/10. godt møde. Caféen kan lånes 

til aktivitet, hjemlighed, besøgsdyr, 1. sal, beboere i 2 boliger føler sig 

lidt utrygge og forladt når personalet forlader bygningen. Tilfredshed 

med maden. Talte om at afholde møde hver 3. måned i stedet for hver 

2. måned. 

• BPR Sengeløse: (Anne) – møde i næste uge. Også indkaldt til aften-

møde 

• BPR Torstorp: (Elisabeth) – deltog ikke i indkaldt  

• aftenmøde.  

 

14.  Aktivitetskalender (fast punkt)  

Steen har sendt bilag ud. 

Mangler bookning af Seniorrådet fra maj 2024 og året ud. 

 

15. Høringssvar (fast punkt) 

Ingen høringssvar, da der er møde med ÆSU om 2 dage. 

 

16.  Eventuelt (fast punkt) 

Den der melder afbud til møder/arrangementer melder selv afbud til arrangøren. Af-

bud til ordinære SR-møder skal også ske til Helle.  

 



 

 

Hjemmesiden rettes til når nyt it-system på plads ca. ultimo november. 

 

17. Punkter til næste Seniorrådsmøde (27/11-23) 

Fælles foto, hvis alle deltager. 

 

18. Punkter til et senere Seniorrådsmøde 

 

• Seniorrådet følger op på sagsbehandlingstider – februar-mødet 2024 

• Trafiksikkerhedsudvalget (fast punkt)- marts-mødet 2024 

• Hjemlighed (fast punkt)- udgår 

• Overførsel af budget – udgår  

 

 

 

 

 

 

 

 

Referatet er godkendt d.d. af de tilstedeværende medlemmer af Seniorrådet. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


